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Yttrande över promemorian Vidareutnyttjande av handlingar – 
genomförande av PSI-direktivet (Ds 2009:44) 
 
 
Landstingsstyrelsen föreslås besluta 
 
att avge yttrande enligt nedan: 
 
 
Eftersom förslaget hittills setts enbart ur ett tillväxtperspektiv och inte utifrån de 
integritetskränkande riskerna är det vår uppfattning att förslaget ska återremitteras  
för att pröva också integritetsaspekterna.  
 
Genom vidareutnyttjande av information från den offentliga sektorn med hjälp av 
PSI-direktivet skulle det bland annat enligt Svenska Handelskammarens 
bedömning kunna skapas nya branscher och företag baserade på förädling av 
information.  
 
I en studie gjord på uppdrag av EU-kommissionen beräknas marknadspotentialen 
till mellan 10 och 48 miljarder euro. Också i Sverige uppskattar man en stor 
tillväxtpotential för denna sektor. 
 
Detta är den ena konsekvensen av förslaget om att Sverige fullt ut ska genomföra 
direktivet genom svensk lagstiftning. Samtidigt kan man konstatera att 
integritetsaspekterna inte finns omnämnda, vare sig i sammanfattningen av 
departementspromemorian eller i lagförslaget. 
 
De senaste åren har flera integritetsstörande frågor t.ex. inom FRA-lagarna och 
IPRED-lagen varit föremål för beslut. Innehållet i dessa för tankarna till 
övervakningssamhället som synliggjordes i Orwells bok ”1984”.  
 
Det är svårt att överblicka konsekvenserna av ett helt infört PSI-direktiv, men 
bara tankarna på att företag skulle kunna använda informationen som lagras med 
hjälp av exempelvis vårt eget SL Accesskort om våra resmönster känns 
obehagligt. Eftersom informationssektorn är kreativ för att hitta nya inkomstkällor 
så är finns det ingen gräns för hur informationen om medborgarna i den offentliga 
sektorn kan komma att användas. 
 


